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NCA (၉ )ၾကိမ္ေျမာက္ ေဆြးေႏြးပြတဲြင္ ျပည္ေထာင္စုု ဝန္ၾကီး ဦးေအာင္မင္း ေျပာၾကားေသာ 
အဖြင့္စကား 

(၂၀၁၅ ခုုႏွစ္၊ ၾသဂုုတ္လ၊၇ ရက္) 
 

ယေန႕ က်င္းပျပဳလုုပ္တဲ ့တစ္ႏိုုင္ငံလံုုးပစ္ခတ္တိုုက္ခိုုက္မႈ ရပ္စေဲရး သေဘာတူညီခ်က္ 
ညိွႏိူင္းေဆြးေႏြးမႈ (၉) ႀကိမ္ေျမာက ္  အစည္းအေဝးကုုိ တက္ေရာက္လာၾကတဲ့ အဆင့္ျမင့္ 
ကုုိယ္စားလွယ္အဖြ႕ဲမွ တိုုင္းရင္းသားေခါင္းေဆာင္ၾကီးမ်ား၊ အလုုပ္အဖြဲ႕မ်ား၊ ျပည္ေထာင္စုု 
ဝန္ၾကီးမ်ား၊ လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားျပဳ ကိုုယ္စားလွယ္ေတာ္ၾကီးမ်ား၊ တပ္မေတာ္အရာရိွၾကီးမ်ား၊ 
ေလ့လာသူ အျဖစ္ တက္ေရာက္လာၾကတဲ့ ကမာၻကုုလသမဂၢ ကိုုယ္စားျပဳ မစၥမာရီယမ္၊ 
တရုုတ္ျပည္သူ႕သမၼတႏုုိင္ငံ၏ အထူးကိုုယ္စားလွယ္ မစၥတာ စန္ေဂါင္ဇင္း၊ ေလ့လာသူအျဖစ္ 
တက္ေရာက္လာၾကတဲ့ တုုိင္းရင္းသား လက္နက္ကိုုင္အဖြ႕ဲအစည္း အသီးသီးမွ 
ကုုိယ္စားလွယ္မ်ား နဲ႕ မီဒီယာမ်ားမွ ပုဂၢိဳလ္မ်ားကုုိ  ႏူတ္ခြန္းဆက္သပါတယ္။ 
 

အခုအခ်ိန္မွာ ကၽြန္ေတာ္တုိ႔ ႏိုင္ငံရဲ႕ ျပည္နယ္နဲ႔တုိင္းေဒသႀကီး(၁၂)ခုမွာ မုန္တုိင္းန႔ဲ 
မိုးရြာသြန္းမႈ ေၾကာင့္ ေရလႊမ္းမိုးမႈကို အစုိးရ၊ တပ္မေတာ္၊ ျပည္သူလူထု၊ လူထုလူတန္းစား 
အဖဲြ႕အစည္း အားလုံးက ဝိုင္းဝန္းရင္ဆုိင ္ေျဖရွင္းေနရတ့ဲအခ်ိန္လည္း ျဖစ္ပါတယ္။ 
 

တျပိဳင္တည္းမွာ ၿငိမ္းခ်မ္းေရးျဖစ္စဥ္ကုုိ အေကာင္အထည္ေဖာ္ဖိုု႕ SD နဲ႔ ၾသဂုတ္လဆန္း 
မွာ ေတြ႕ဆံုဖို႔ ကတိျပဳျပင္ဆင္ထားျပီးျဖစ္လုိ႔ ဒီေဆြးေႏြးပြဲကုုိ ယခုုလုုိ အခ်ိန္မွာ က်င္းပ ရတာပါ။  
 

ကၽြန္ေတာ္တုုိ႕ အစုုိးရ နဲ႕ တုုိင္းရင္းသား လက္နက္ကုုိင ္အဖြ႕ဲအစည္းမ်ား  တစ္ႏိုုင္ငံလံုုး 
ပစ္ခတ္တိုုက္ခိုက္ုမႈ ရပ္စေဲရး သေဘာတူညီခ်က္ ရရိွဖို႕ု  တရားဝင္ ေဆြးေႏြးပြဲမ်ား က်င္းပ     
ခဲ့တာဟာ ဒါဆုုိ (၉ ) ၾကိမ္ေျမာက္ ျဖစ္ပါတယ္။  
 

NCCT နဲ႕ အစုုိးရ ၾကားမွာ ေဆြးေႏြးညွိႏိူင္းခဲ့တဲ့ ရလဒ္ကေတာ့ (၇)ၾကိမ္ေျမာက္ 
အစည္းအေဝးမွာ စာခ်ဳပ္မူၾကမ္းကုုိ ႏွစ္ဖက္က အတည္ျပဳႏိုုင္ခဲ့ပါတယ္။  
 

ေလာ္ခီးလာ ညီလာခံမွာ အဒီဲထဲက အခ်က္တခ်ိဳ႕ကုိ ျပန္လည္ေဆြးေႏြးလုိတယ္ ဆုုိတဲ့ 
ေတာင္းဆုုိခ်က္နဲ႕ ဒါေတြကုုိ ထပ္မံေဆြးေႏြးဖို႕ု တုိင္းရင္းသားမ်ားဖက္မွ SDကုုိ ထပ္မံ 
ဖြဲ႕စည္းခဲ့ပါတယ္။ ဒါေၾကာင့္ NCA ကိုု ထပ္မ ံ ေဆြးေႏြးသင့္ မသင္ ့ ဆုုိတာကုုိ ကြ်န္ေတာ္တုုိ႕ 
အစုုိးရထဲမွာ ေတာ္ေတာ့ကုုိ စဥ္းစားခ့ဲရပါတယ္။  
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တစ္ဖက္ကလည္း ေဆြးေႏြးျပီးသား အခ်က္ေတြ ျဖစ္တဲ ့ အတြက္ ထပ္မ ံ ေဆြးေႏြးဖုုိ႕ 
မလုုိေတာ့ဘူးဆုုိတ့ဲ စဥ္းစားခ်က္ရွိသလုုိ၊ ဒီျဖစ္စဥ္ကိုု တတ္ႏိုုင္သေလာက္ လုုိက္လိုုက္ 
ေလ်ာေလ်ာနဲ႕  နားလည္မႈေတြ ယံုုၾကည္မႈေတြ တည္ေဆာက္ရမယ္ဆိုုတ့ဲ စဥ္းစားခ်က္လည္း 
ရွိပါတယ္။ 
 

ဒါေၾကာင္ ့ ကြ်န္ေတာ္ဦးေဆာင္တ့ဲ အလုုပ္အဖြဲ႕နဲ႕အသစ္ဖြဲ႕ထားတ့ဲ SD က 
ေခါင္းေဆာင္ၾကီးမ်ားနဲ႕ ခ်င္းမိုုင္မွာ ဇူလုိင္ (၃-၄)ရက္မ်ားမွာ ေတြ႕ဆံုုခဲ့ပါတယ္။ အဓိက 
ရည္ရြယ္ခ်က္ကေတာ့ ႏွစ္ဖက ္ ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ျပီး နည္းလမ္းေတြ ရွာဖုုိ႕ ျဖစ္ပါတယ္။ 
ႏွစ္ဖက္အေနနဲ႕ တစ္ဖက္ရဲ႕ အခက္အခဲကုုိ တစ္ဖက္က အသိအမွတ္ ျပဳျပီး NCA ပါ 
အခ်က္မ်ားကုုိ ႏွစ္ဖက္ သိကၡာရွိရိွန႕ဲ ညႇိႏႈိင္းျပင္ဆင္ႏုုိင္ေအာင ္နည္းလမ္းရွာခ့ဲၾကပါတယ္။  
 

ဒါ့အျပင္ လိပ္ခတဲည္းလည္း ျဖစ္ေနတဲ ့အားလံုုးပါဝင္ေရးဆုုိတဲ့ အခက္အခဲကို ုႏွစ္ဖက္က 
ဘယ္လုုိနည္းလမ္းေတြနဲ႕  ေက်ာ္လႊားၾကမယ္ဆိုုတာကုုိ  ေဆြးေႏြးခဲ့ၾကပါတယ္။ အဒီဲေန႕က 
ကြ်န္ေတာ္ကုုိယ္တုုိင္လည္း ေတာ္ေတာ္ အားတက္ခဲ့ပါတယ္။ ဒီေဆြးေႏြးပြဲရဲ႕ ရလဒ္ေၾကာင့္ 
NCA အခက္အခဲေတြကုုိ ကြ်န္ေတာ္တိုု႕ ေက်ာ္လႊားႏုုိင္လိမ့္မယ္လုုိ႕ အစုုိးရ တာဝန္ရွိသူေတြကုုိ 
သတင္းပုုိ႕ခဲ့ပါတယ္။ ဒီအေျခခံေကာင္းေတြ ရွိတာေၾကာင့္ NCCT နဲ႕ ေဆြးေႏြးျပီးသား 
အခ်က္ေတြ ျဖစ္ေပမယ့္ အစုုိးရနဲ႕  SD တုုိ႕ အၾကား  NCA ေဆြးေႏြးမႈကုုိ ထပ္မ ံ ညိွႏိူင္းဖုုိ႕ 
သေဘာတူခဲ့ၾကပါတယ္။ ခ်င္းမိုင္ေဆြးေႏြးပြဲမွာ SD ေခါင္းေဆာင္မ်ားက Flexibility 
အျပည့္ရိွပါတယ္လုိ႔ ေျပာၾကားခ့ဲတာ န႔ဲ ေရြးေကာက္ပြဲမတိုင္မွ ီ NCA လက္မွတ္ 
ေရးထုိးမယ္ဆုိတာကုိ ဝမ္းေျမာက္ဝမ္းသာ အားတက္ခဲ့ရပါတယ္။ 
 

ျပီးခဲ့တဲ ့(၈)ၾကိမ္ေျမာက္ အစည္းအေဝးမွာ  ႏွစ္ဖက္လုုံးရ႕ဲ ၾကိဳးစားမႈေတြေၾကာင့္ Single 
Text မူၾကမ္းကုုိ အားလံုုးနီးပါး အဆံုုးသတ္ႏိုုင္ခ့ဲပါတယ္။ NCA စာခ်ဳပ္ရဲ႕ အျပင္မွာ 
အစည္းအေဝး သေဘာတူညီခ်က္ အျဖစ္ထည့္မယ့္ အခ်က္ (၃)ခ်က္သာ က်န္ပါေတာ့တယ္။ 
အဒီဲအခ်က္ေတြထဲက(၂)ခ်က္ကလည္း ေျပလည္ျပီလုုိ႕ သိရတဲ့အတြက္ တကယ္ 
ေဆြးေႏြးစရာက (၁)ခ်က္ပဲ က်န္ပါေတာ့တယ္။  
 

ဒီတစ္ခ်က္ကိုု ေဆြးေႏြးသေဘာတူညီမႈရခ့ဲျပ ီဆိုုရင္ေတာ့ ကြ်န္ေတာ္တုုိ႕ ျမန္မာျပည္ရဲ႕ 
သမုုိင္းမွာ တစ္ခါမွ မရိွခဲ့ဘူးတ့ဲ အစိုုးရ နဲ႕ တုုိင္းရင္းသား လက္နက္ကုုိင္မ်ား အၾကား 
ျငိမ္းခ်မ္းေရး လုုပ္ငန္းစဥ္ေတြ အေကာင္အထည္ေဖာ္မယ့္ စာခ်ဳပ္တစ္ခုုကုုိ မူေခ်ာအျဖစ္ 
အျပီးသတ္ႏိုုင္မွာ ျဖစ္ပါတယ္။  
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ၾသဂုတ္လ (၃)ရက္ေန႔က KNU, Peace Council, DKBA နဲ႕ RCSS ေခါင္းေဆာင္ေတြနဲ႕ 
ေတြ႕တ့ဲအခါမွာ သမၼတၾကီးက ေဆြးေႏြးခဲ႔တာ ရွိပါတယ္။ “တစ္ခ်ိဳ႕အဖြဲ႕ ေတြလည္း လက္ရွိမွာ 
NCA လက္မွတ္ထုုိးဖုုိ႕  အေၾကာင္းအမ်ိဳးမ်ိဳးေၾကာင့္ အခက္အခ ဲရွိေကာင္း ရွိမွာပါ။ ဒါေပမယ့္ 
သူတိုု႔ကုုိ  ျငိမ္းခ်မ္းေရး မလုုိလားသူေတြလုုိ႕ တံဆိပ္ကပ္ျပီး ခ်န္မထား သင့္ပါဘူး။ လိုုက္ပါ 
လာႏုုိင္ေအာင္ တံခါးဖြင့္ထားရမယ္။ ႏိုုင္ငံေရး ေဆြးေႏြးပြဲကုုိ အားလံုုးပါဝင္ႏုုိင္ေအာင ္
အခင္းအက်င္းေတြ လုုပ္ႏိုုင္ဖို႕ု လုုိတယ္“ လုုိ႕  ေဆြးေႏြးခဲ့ပါတယ္။ 
  

NCA ကိုု လုုပ္ရတာ ရည္မွန္းခ်က္ (၃)ခု ု ရိွပါတယ္။ ဒါကိုု ကြ်န္ေတာ္ ထပ္ေလာင္း 
ေျပာပါရေစ။  
 

ျငိမ္းခ်မ္းေရး ျဖစ္စဥ္ကုုိ ေနာင္ဘယ္အစုုိးရ တက္တက္ ဆက္လုုပ္သြားႏိုုင္မယ့္ 
အုုတ္ျမစ္တစ္ခုုခ်ဖို႕ုရယ္၊ အပစ္အခတ္ရပ္စေဲရး ခိုုင္ခန္႕ေအာင္လုုပ္ဖုုိ႕ရယ္၊ ႏိုုင္ငံေရး 
ေဆြးေႏြးပြေဲတြ စတင္ႏုုိင္ဖို႕ု ဆိုုတာေတြ ျဖစ္ပါတယ္။ 
 

NCA ဆိုုတာ ကၽြန္ေတာ္တုုိ႕ ျငိမ္္းခ်မ္းေရး ျဖစ္စဥ္ရဲ႕ တံခါးေပါက္ ျဖစ္ပါတယ္။ 
စမွတ္တစ္ခုုပါ။ NCA ရွိမွ ေနာက္ဘာဆက္လုုပ္မယ္ဆုုိတဲ့ Process ဆိုုတာ ရွိလာပါမယ္။ 
အပစ္အခတ္ရပ္စေဲရးကုုိ ခိုုင္ခန္႕ေအာင္လုုပ္ႏုုိင္ဖုုိ႕ JMC လုုိမ်ိဳး၊ ႏိုုင္ငံေရး ေဆြးေႏြးပြဲကုုိ ပူးတြဲ 
ကမကထ ျပဳမယ့္ UPDJCဆုုိမ်ိဳးေတြဟာ NCA ရွိမွ ျဖစ္လာမွာပါ။ ျငိမ္းခ်မ္းေရးကုုိ လုုပ္ငန္းစဥ္ကိုု 
အေကာင္အထည္ေဖာ္မဲ့ လမ္းျပေျမပံုု၊ လုုပ္ငန္းစဥ္ေတြကို ု NCA ထဲမွာ ႏွစ္ဖက္လံုုးက 
ရည္ရြယ္ခ်က္ရွိရိွန႔ဲ ထည့္သြင္းခဲ့တာ ျဖစ္ပါတယ္။  
 

အစုုိးရရဲ႕  အဓိက ရည္မွန္းခ်က္ကေတာ့ ဒီရည္ရြယ္ခ်က္ (၃)ခုုကုုိ အေကာင္အထည္ 
ေဖာ္ႏိုုင္ဖို႕ု ျဖစ္ပါတယ္။ အခ်ိန္အကန္႕ အသတ္လည္း ရွိပါတယ္။ ေရွ႕ဆက္သြားဖုုိ႕လည္း 
ဆံုုးျဖတ္ခ်က္ေတြ ခ်ထားပါတယ္။ ျငိမ္းခ်မ္းေရး လုုပ္ငန္းစဥ္တစ္ခု ု အသက္ဝင္ဖို႕ုက 
ကြ်န္ေတာ္တုုိ႕ အားလံုုးအတြက္ အဓိကအက်ဆုံး ျဖစ္ပါတယ္။  
 

ဒီေနရာမွာ ႏွစ္ဖက္လုုံးက ေက်ာ္လႊားရမယ့္ အဓိက အခ်က္(၁) ခုုရိွပါတယ္။ ဒါကေတာ့ 
အားလံုုးပါဝင္ေရးဆုုိတဲ့ အခ်က္ပါ။ NCA စာခ်ဳပ္ပါ အခ်က္ေတြကေတာ့ ဒီအစည္းအေဝးမွာ 
ျပီးျပတ္သြားမွာ ျဖစ္ပါတယ္။ 
 

အစုုိးရ အေနနဲ႕ ကေတာ့ SD ဖက္ကတင္ျပတဲ ့ အားလံုုးပါဝင္ေရး ဆုုိတဲ့ကိစၥကုုိ 
ခ်င္းမိုုင္မွာ အၾကိဳညိွႏိူင္းခဲ့သလုုိပဲ နည္းလမ္းရွာျပီး ေရွ႕ဆက္သြားဖိုု႕ ဆႏၵရွိပါတယ္။ 
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ဒီကိစၥတစ္ခုုတည္းနဲ႕ ကြ်န္ေတာ္တုုိ႕ အၾကား (၂)ႏွစ္နီးပါး ၾကိဳးစားခဲ့တ့ဲ အားထုုတ္မႈေတြ 
အလဟႆ ျဖစ္သြားမွာကုုိ စိုုးရိမ္ပါတယ္။ SD ဖက္က ေခါင္းေဆာင္မ်ားကလည္း 
ကြ်န္ေတာ္တုုိ႕ နည္းတူ သေဘာထား ရွိလိမ့္မယ္လုုိ႕ ေမွ်ာ္လင္ပ့ါတယ္။ လက္တစ္ကမ္းက 
ျငိမ္းခ်မ္းေရးအတြက္ အခြင့္အေရးကုုိ အမိအရ ဆုုတ္ကုုိင္ၾကဖိုု႕ အေလးအနက္ တုုိက္တြန္း 
လုုိပါတယ္။  
 

ျမန္မာျပည္ရဲ႕ လက္နက္ကိုုင္ ပဋိပကၡမ်ားကုုိ ေျဖရွင္းႏိုငမ္ယ့္ အဓိကအခင္းအက်င္းက 
ေတာ့ ႏိုုင္ငံေရးေဆြးေႏြးပြဲ ျဖစ္ပါတယ္။  ဒီအေျခခံ အေပၚမွာ ရပ္တည္ျပီး ပါဝင္သင့္တဲ ့အဖြ႕ဲေတြ 
ပါဝင္ႏိုုင္တဲ ့ နည္းလမ္းကုုိ ေဆြးေႏြးညွိႏိူင္းပါမယ္။  ျငိမ္းခ်မ္းေရး ျဖစ္စဥ္မွာ နိုုင္ငံေရး 
ေဆြးေႏြးပြေဲတြကိုု တံခါးေပါက္ ဖြင့္ထားျပီး ျဖစ္ပါတယ္။ ႏိုုင္ငံေရးေဆြးေႏြးပြေဲတြမွာ အင္အားစုု 
အားလံုုးပါဝင္လာႏုုိင္ေအာင္ ၾကိဳးစားသြားမွာ ျဖစ္ပါတယ္။  
 

ကြ်န္ေတာ့္အေနနဲ႕ ဒီအစည္းအေဝးမွာ ႏွစ္ဖက္လံုုးက ဝိုုင္းဝန္းျပီး NCA  
လက္မွတ္ေရးထုုိးႏုုိင္တဲ ့ အထိ ၾကိဳးစားသြားၾကဖုုိ႕ ေမွ်ာ္လင့္ပါတယ္။ NCA ရဲ႕ အဓိက 
အႏွစ္သာရက သေဘာတူညီခ်က္ကုုိ ဘယ္ေလာက္ပီျပင္ေအာင္ အေကာင္အထည္ 
ေဖာ္ႏိုုင္လည္း ဆိုုတ့ဲအခ်က္ျဖစ္ပါတယ္။ NCA ပါ အခ်က္မ်ားကုုိ ႏွစ္ဖက္လံုုးက လုုိက္နာ 
ေဆာင္ရြက္မွသာ ျငိမ္းခ်မ္းေရး လုုပ္ငန္းစဥ္ရ႕ဲ အႏွစ္သာရကုုိ အေကာင္အထည္ ေဖာ္ႏိုုင္မွာ 
ျဖစ္ပါတယ္။ NCA အေကာင္အထည္ေဖာ္ေရး အတြက ္ ၾကိဳးပမ္းရမယ့္ လုုပ္ငန္းစဥ္ေတြမွာ 
အခက္အခဲေတြ အမ်ားၾကီး ရွိဦးမွာပါ။ စိန္ေခၚမႈေတြကိုု ႏွစ္ဖက္ရ႕ဲ ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္မႈနဲ႕ 
ေက်ာ္ျဖတ္ၾကရဦးမွပါ။  
 

တစ္ဆက္တည္းမွာလည္း NCA စာခ်ဳပ္မူေခ်ာကုုိ လုုပ္ႏုုိင္ျပီဆိုုတာနဲ႕ ကြ်န္ေတာ္တုုိ႕ 
ႏွစ္ဖက္လုုံးရ႕ဲ ၾကိဳးပမ္းမႈေတြကိုု လူထုုန႕ဲ ႏိုုင္ငံတကာက အသိအမွတ္ျပဳၾကမွာပါ။  
အဒီဲအဆင့္ကေန လက္မွတ္ေရးထုုိးျပီး တိုုင္းျပည္အတြက္ လိုုအပ္ေနတ့ဲ ျငိမ္းခ်မ္းေရး 
လုုပ္ငန္းစဥ္ေတြကုုိ အေကာင္အထည္ ေဖာ္သြားရမွာ ျဖစ္ပါတယ္။  
 

နိဂံုုးခ်ဳပ ္ အေနနဲ႕ ယေန႕အစည္းအေဝးကေန ရလဒ္ေကာင္းေတြ ထြက္ဖို႕ု ၊ NCA ကုုိ 
လက္မွတ္ေရးထုုိး ႏိုုင္ဖိုု႕ ကၽြန္ေတာ္တိုု႕ အားလံုုး ဝိုုင္းဝန္း ၾကိဳးစားၾကပါစုုိ႕လိုု႕ ဆႏၵျပဳရင္း 
ကၽြန္ေတာ့ရဲ႕ အဖြင့္စကားကုိ အဆုံးသတ္လိုပါတယ္။ 
  
 ေက်းဇူးတင္ပါတယ္။ 


